
 
ΕΝΙΑΙΟΣ ΣΥΛΛΟΓΟΣ ΔΙΔΑΣΚΟΝΤΩΝ ΠΑΝΕΠΙΣΤΗΜΙΟΥ ΘΕΣΣΑΛΙΑΣ 
 
Βόλος, 3/7/2007 
 
Σύμφωνα με το ΠΔ 407/80 τα νέα τμήματα των περιφερειακών πανεπιστημίων έχουν τη 
δυνατότητα πρόσληψης συμβασιούχων διδασκόντων για την κάλυψη των άμεσων αναγκών τους 
σε εκπαιδευτικό προσωπικό. Η σχετική διάταξη συνδεόταν στενά με την προοπτική μελλοντικής 
προκήρυξης οργανικών θέσεων και τη χορήγηση σχετικών πιστώσεων στα ΑΕΙ. Είναι γνωστό 
επίσης πως αρκετές φορές έγινε κατάχρηση της δυνατότητας πρόσληψης συμβασιούχων με το 
σπάσιμο των σχετικών πιστώσεων σε πολλές επιμέρους συμβάσεις μερικής απασχόλησης με 
ελάχιστη αμοιβή και με τη δημιουργία ενός «βοηθητικού προσωπικού» των μελών ΔΕΠ, 
αντίστοιχο με το παλαιότερο καθεστώς των άμισθων βοηθών.  
 
Θεωρούμε πως στο μέλλον το καθεστώς των συμβασιούχων θα πρέπει να διατηρηθεί σε πολύ 
περιορισμένη κλίμακα για την κάλυψη ειδικών αναγκών. Θα πρέπει τα ΑΕΙ να αναλάβουν 
πρωτοβουλία ώστε το ΥΠΕΠΘ να προκηρύξει στην επόμενη πενταετία οργανικές θέσεις μελών 
ΔΕΠ που θα καλύψουν τις σημερινές ανάγκες. Παράλληλα θα πρέπει να δημιουργηθεί ο θεσμός 
του Επισκέπτη καθηγητή που θα καλύπτει την πρόσκληση καθηγητών από άλλα ΑΕΙ εσωτερικού 
και εξωτερικού, καθώς και ειδικών επιστημόνων. Μέχρι τότε θα πρέπει να αντιμετωπίζονται οι 
συμβασιούχοι διδάσκοντες με αξιοπρέπεια και χωρίς εξόφθαλμες παραβιάσεις των εργασιακών 
σχέσεων. Συγκεκριμένα, θα πρέπει να υπογράφονται οι σχετικές συμβάσεις στην αρχή των 
εξαμήνων και να πληρώνονται το αργότερο στο τέλος των εξαμήνων, σε αντίθεση με ότι 
συμβαίνει στα περισσότερα ΑΕΙ μέχρι σήμερα. 

Εκτός όμως των υφιστάμενων μέχρι σήμερα προβλημάτων σε σχέση με τους διδάσκοντες με 
σύμβαση 407, με πρόσφατη απόφαση του Ελεγκτικού Συνεδρίου δημιουργείται ένα ακόμη 
μείζον θέμα: ζητείται η εφαρμογή της πράξης  με αρ. 114/06, σύμφωνα με την οποία 
συμβασιούχοι καθηγητές που έχουν προσληφθεί βάσει του Π.Δ. 407/80 και των οποίων ο 
συνολικός χρόνος πρόσληψης έχει υπερβεί τα 6 εξάμηνα δε δικαιούνται δεδουλευμένων και δεν 
επιτρέπεται να επαναπροσληφθούν. Η εν λόγω απόφαση ερμήνευσε με τρόπο άδικο και έξω από 
την πανεπιστημιακή πραγματικότητα τη σχετική διάταξη του ΠΔ 407/80 και  δημιουργεί σοβαρή 
αναστάτωση στην εύρυθμη λειτουργία των περιφερειακών ΑΕΙ και ιδιαίτερα των νέων 
τμημάτων. 

Το πρόβλημα αυτό που ανέκυψε με τέτοια ένταση μετά από την απρόσκοπτη εφαρμογή του ΠΔ 
407/80  για  μια σχεδόν εικοσαπενταετία έχει πολλαπλές διαστάσεις. Η εφαρμογή της 
συγκεκριμένης απόφασης  τού Ελεγκτικού Συνεδρίου θα οδηγήσει αφενός μεν στην άρνηση 
καταβολής δεδουλευμένων σε συναδέλφους που έχουν περατώσει το έργο για το οποίο 
προσελήφθησαν, αφετέρου δε θα αποκλείσει την τεράστια πλειοψηφία τους από την δυνατότητα 
ανανέωσης της σύμβασής τους μετά από επαναπροκήρυξη των θέσεων αυτών  στο Πανεπιστήμια 
που διδάσκουν. Τίθενται σοβαρά προβλήματα ηθικής τάξης όπως η μη καταβολή δεδουλευμένων 
και ο αποκλεισμός ικανότατων συναδέλφων από το διδακτικό έργο. Υπονομεύεται επίσης η 
ομαλή έναρξη του επόμενου ακαδημαϊκού έτους, καθώς πολλά ακαδημαϊκά Τμήματα 
στηρίζονται στους συμβασιούχους διδάσκοντες για την υλοποίηση των προγραμμάτων σπουδών 
τους. Η απόφαση αυτή του ΕΣ συνάντησε την καθολική αντίδραση των ΔΕΠ και των διοικήσεων 
των ελληνικών ΑΕΙ, όπως τονίζει και η συνημμένη απόφαση της Συγκλήτου του ΠΘ, 29/6/2007 
(βλέπε συνημμένο αρχείο). Οι σύλλογοι διδασκόντων και η ΠΟΣΔΕΠ ενεργοποιήθηκαν 
καταγγέλλοντας την αδράνεια της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Παιδείας. Επίσης η 
τελευταία σύνοδος των Πρυτάνεων κατέθεσε κείμενο τροπολογίας στο ΥΠΕΠΘ για την επίλυση 



του προβλήματος. Συγκεκριμένα ζητείται να κατατεθεί η εξής τροπολογία: “Στην παράγραφο 2 
του άρθρου 5 του Π.Δ. 407/80 προστίθεται το εδάφιο: ο πιο πάνω περιορισμός των 3 ετών, δεν 
καταλαμβάνει την περίπτωση νέας σύμβασης που συνήφθει κατόπιν νέας πρόσκλησης 
εκδήλωσης ενδιαφέροντος.” Παράλληλα, επερωτήσεις κατατέθηκαν στην Βουλή από 
εκπροσώπους των κομμάτων της Αντιπολίτευσης.  Υπό την γενικευμένη πίεση, το ΥΠΕΠΘ 
υποχρεώθηκε να βγει από την αδράνεια του. Την προηγούμενη εβδομάδα ο υφυπουργός Παιδείας 
Σπ. Ταλιαδούρος,, απαντώντας σε επίκαιρη ερώτηση βουλευτού της αντιπολίτευσης στην Βουλή,  
δήλωσε ότι «πολύ σύντομα θα φέρουμε στην Βουλή σχετική διάταξη νόμου που θα ρυθμίζει το 
θέμα» ((βλέπε συνημμένο αρχείο). 
 
Λαμβάνοντας υπόψη τα προαναφερθέντα, το ΔΣ του συλλόγου Διδασκόντων του ΠΘ, καλεί: 
α) το Υπουργείο Παιδείας να υλοποιήσει άμεσα τις δεσμεύσεις του με νομοθετική ρύθμιση 
β) Τους συναδέλφους που συμμετέχουν στις ΓΣ των Τμημάτων να προχωρήσουν στην 
αξιολόγηση των υποψηφιοτήτων για την πλήρωση των προκηρυχθέντων θέσεων διδασκόντων 
βάσει του ΠΔ 407/80 χωρίς να αποκλείσουν τους συναδέλφους εκείνους που έχουν διδάξει  
περισσότερα από 6 εξάμηνα στο Παν. Θεσσαλίας.  
γ) την Διοίκηση του Πανεπιστημίου να στηρίξει την παραπάνω διαδικασία και σε συνεργασία με 
τις διοικήσεις των άλλων ΑΕΙ να πιέσει το ΥΠΕΠΘ για την άμεση κατάθεση της τροπολογίας 
του ΠΔ 407/80.  
 
Θεωρούμε πως η επισυναπτόμενη επιστολή του Πρύτανη του ΠΘ, από 27/6/07, στους 
Προέδρους των Τμημάτων, με την οποία ζητείται η άμεση εφαρμογή της πράξης 114/2006 του 
ΕΣ ώστε: «όσοι διδάσκοντες έχουν προταθεί από την Γενική Συνέλευση του Τμήματός σας για 
ανανέωση των συμβάσεων τους για το ακαδ. έτος 2007-2008 και ήδη έχουν συμπληρώσει τα τρία 
(3) Πανεπιστημιακά έτη ή έξι (6) εξάμηνα, δεν δύναται να ανανεώσουν τη σύμβασή τους ούτε να 
είναι υποψήφιοι σε νέα προκήρυξη του ιδίου ή άλλου Τμήματος ή γνωστικού αντικειμένου» δεν 
ακολουθεί το γενικό πνεύμα αναζήτησης λύσης και εξόδου από το αδιέξοδο. Έρχεται σε 
αντίθεση με το αίτημα  της συνόδου των πρυτάνεων και διαφοροποιείται από την  απόφαση της 
Συγκλήτου του ΠΘ, στις 29/6/07. 
 
Το ΔΣ του Ενιαίου Συλλόγου Διδασκόντων του ΠΘ ζητά ταυτόχρονα από την Σύγκλητο και τις 
Πρυτανικές Αρχές να δραστηριοποιηθούν, ζητώντας τεκμηριωμένα από το Υπουργείο Παιδείας 
την προκήρυξη την επόμενη τριετία ικανού αριθμού θέσεων μελών ΔΕΠ ούτως ώστε να 
καλυφθούν οι πάγιες διδακτικές ανάγκες των Τμημάτων. Καλεί ταυτόχρονα τους συναδέλφους-
μέλη ΔΕΠ των Τμημάτων αυτών  να θέσουν το θέμα στις ΓΣ τους. 
 
Πιστεύουμε ότι ακαδημαϊκά Τμήματα του ΠΘ, λαμβάνοντας υπόψη τα προγράμματα σπουδών 
τους και τις ανάγκες που καλύπτουν οι διδάσκοντες με σύμβαση 407, είναι σε θέση 
τεκμηριωμένα να  προσδιορίσουν τον αριθμό και τα γνωστικά αντικείμενα  των θέσεων ΔΕΠ που 
απαιτείται άμεσα να καλυφθούν. Προτείνουμε να αντιστραφεί η  μέχρι τώρα διαδικασία, όπου τα 
Τμήματα αποφάσιζαν να κάνουν προτάσεις  βάσει του πλήθους των θέσεων  που με 
σταγονόμετρο έδιδε το ΥΠΕΠΘ κάθε χρονιά (ας υπενθυμίσουμε ταυτόχρονα ότι το 2004 και 
2005 δεν δώθηκαν καθόλου ή μειώθηκαν οι πιστώσεις για νέες θέσεις ΔΕΠ που διετέθησαν στα 
περισσότερα ΑΕΙ). Το Πανεπιστήμιό μας, δεν είναι δυνατόν να λειτουργεί επ’ άπειρον με 
εποχικούς διδάσκοντες οι οποίοι διδάσκουν με καθεστώς αβεβαιότητας, υπογράφουν τις 
συμβάσεις τους αφού έχουν αρχίσει να διδάσκουν και πληρώνονται για το έργο τους με 
σημαντική  καθυστέρηση.  
 
Ο Πρόεδρος Η Γραμματέας 
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